

GODTHÅB SAMRÅD

Referat fra :

Emne:	Arbejdsgruppemøde / Brugergruppemøde (22)
Dato:	Tirsdag den 04. marts 2025 kl. 1900-2200.
Sted:	Ridemandsmølle, mødelokalet.
Deltagere:	Medlemmer af Godthåb Samråd, og medlemmer af Brugergruppen Ridemandsmølle: Herudover deltager Charlotte.
Fravær med afbud:	Maggi, TRIM, Lone, Søren, Susanne A og Susanne K
Fravær uden afbud:	Lyngbjerggårdskolen, Godthåb Motion.

Der er stiftet en ny forening: Godthåb Vin-bodega . Der var mødt 3 repræsentanter fra foreningen. Derefter en præsentation af alle,

Dagsorden til ordinært møde:

1) Godkendelse af dagsordenen.

ok

2) Opsamling på sidste møde – umiddelbart ikke noget OK ikke noget

3) Evaluering af julemarked 2024

- Charlotte refererede fra evalueringsskemaet, der blev lavet af de deltagere i julearrangementet:.
- Generelt var det en succes. Næste år skal der sørges for frokost.
- Der kommer flere boder til næste år. Ungdomsskole skal inddrages.
- Der mangler nogle lyskæder og Julekugler. Indkøbes v. Poul.
- Telte laver kondensvand. Kan vi gøre noget ved det??
- Der skal laves lidt annonce, så folk kan finde frem til det.
- Der arbejdes videre med at finde frivillig til at lave frokost og til at hjælpe.
- Banner til opstilling ønskes.
- Der bliver tændt julebelysning i Møllen i forbindelse med arrangementet den 22. november. Borgerforeningen tænder efterfølgende juletræ.
- Der skal næste år betales for boderne. Udstiller får kort til mindre forplejning
- Ungdomsklubben skal kontaktes i god tid **Poul tager kontakt..**

GODTHÅB SAMRÅD

- Problem med kørsel gennem møllen. **Poul lager det op med kommunen.** Evt. midlertidig fartbegrænsning ved arrangementer.
- Husk at give Skole besked

Tak til Charlotte og hendes hjælpere for god "Jul i Møllen"

4) **Status for økonomien.**

Poul gennemgik kort økonomien. Det ser fint ud, så vi kan få lavet Kirkemarken.

5) **Status for Kirkemarken**

- Der er nu kommet tilladelse fra Aalborg kommune til at etablere bl.a. opvarmningsplads. Tilladelse gælder til det meste af projektet. Dog ikke legeredskaber.
- Der er pt. ikke planer om andet end opvarmningspladsen og oprydning omkring fortællerstenen. Den jord der flyttes bliver anbragt i 3 små høje og sået til med blomster.
- Trampestien fra P-pladsen til kirkegården fortsætter, idet kirken er så venligt at sørge for græsslåning.
- Den nyetablerede forening: Godthåb Vin-bodega går igen med at etablere en mindre vinmark i samråd med øvrige vindyrkere i Godthåb.
- Vi har søgt og fået en donation fra Sparekassen Danmark på kr. 20.000,-,

Vin bodega = spansk for vinkælder

6) **Status for Gule Hus**

- AK bygninger har erkendt at de ejer bygningen. De vil renovere den udvendige skal, lave nyt tag, gulv og varme.
- Nordea fonden arbejdes der videremed i forbindelse med Hærvejsprojektet.
- Møde den 12 . marts.kl 1000, idet AK bygning vil i gang hurtig.
- Grøn Gruppe flytte deres redskaber (Muligvis til Tage)

7) **Aktiviteter 2025:**

i) **Affaldsindsamling søndag den 06. april 2025 1030.**

- Som tidligere år mødes vi i gården til Møllen og uddeler sække og ruter.
- Der prøves med steder, man kan sætte sækkene, som så bliver samlet op senere.
- Borgerforening er vært ved en lille forfriskning efter indsamlingen.
- Poul stiller med trailer.
- Opslag ved Købmand og på FB.

GODTHÅB SAMRÅD

ii) Sankt Hans

- Maria vil gerne holde tale. Hun har en bekendt der vil lave højtaler.
- Ellers samme arrangement som tidligere år.
- Maria har et damehold der evt. kan synge .
- Endelig program laves på mødet i maj.

iii) Cykelløb 28. juni

Poul orienterede om Hærvejscykelløbet den 28. juni.

- Der skal startes fra Hammerværket.
- Parkering skal ske på P plads v. kirken (Hvis der ikke arrangement) og ellers på vejene fra Tostrupvej og mod vest.
- Hammerværket står for forplejning.
- Vejgård cykelforening står for starten m.v.
- Vi (øvrige foreninger) skal skaffe folk til hjælp med parkering.
- Der vil være en økonomisk gevinst ved at hjælpe.
- Der holdes møde den 12 marts kl. 0830 i Gule hus.
- DGI, der står for løbet, foreslår at der afholdes en konkurrence og efterfølgende fest i forbindelse med løbet. Konkurrencen skulle være mellem Ferslev og Godthåb. Hvem kan cykle, løbe eller gå flest km. Vedtaget at Godthåb ikke stiller op. Vi har arrangementer nok.
- Godthåbdeltager ikke

iv) Fællesspisning?

- Fælles spisning for alle bestyrelsesmedlemmer, der er repræsenteret i Samrådet.
- Enighed om at det ville være en god ide. Afholdes før sommer.
- Peter finder en dato. Forsøger på en torsdag.

v) Julemarked 2025, herunder juletræstænding og juletræer ved byport

- Afholdes den 22. november 2025.
- Nærmere planlægning senere.
- Lokaler i ungdomsskolen. Poul undersøger.

vi) Andet fælles?

Intet.

GODTHÅB SAMRÅD

8)Bordet rundt

Peter:

- Borgerforening har lavet årshjul, der er sat op flere steder i byen. De har planlagt 12-14 arrangementer.
- Generalforsamling den 19. marts
- Der skal nyt tag på forsamlingshuset. De vil søge fonde.
- Åbent forsamlingshus mandag til torsdag. Det fungerer fint. De har fået 15. 000 af kommune. Sidste år lånt ud 24 gange. Dejligt at huset bliver brugt i byen.
- Reparations cafe på 1. sal. Anden tirsdag i måneden.

Lone:

- Afkalkning af kaffemaskine. Brugeren må gerne.
- Åbning af vinduer i Møllen. Det er et problem. **Lisbeth Stokholm spørges.**
- Røgalarmer. Er det påkrævet.??**Poul undersøger.**

Bodegagruppen: Intet.

Charlotte:

- Orienterede om opstart på gruppe til bækkenbundstræning. Der kommer nu hold ind under TRIM. Stater primo april
- FDF: Problemer med brug af gangen til FDF/Taekwondo. Hvem har rådighed og hvem betaler for den. Er det rimeligt, at man skal betale for toiletterne? Poul spørger Lisbeth.

Marie:

- Menighedsrådet er i gang med et større projekt med omforming af kirkegården.
- Der er fældet en del træer, der var farlige.

Henrik:

- Det går godt taekwondo. Har været rundt og undervise på skoler. Det giver flere medlemmer. Medlemmerne kommer fra hele kommunen.
- Har haft stort arrangement for indsamling til Ukraine. Indsamling til "hurtiglader" i soldater. Der blev til 3700. Igen et stort arrangement medio marts.
- I omklædnings rummene er der forskellige bruger til skabene. Der trænges til lidt om røking. Henrik tager kontakt tilløvrige bruger til evt. omfordeling.
- Rengøring i salen. Rengøring mandag og tirsdag. Der er utroligt snavset på gulvet (flere gange) Der skal være en ordning rengøringen. **Henrik tager kontakt til Lisbeth**
- Lisbeth vil give maling til salen og så maler Taekwondo . Der bliver laver rulle til flag/bannere.
- Der bliver lavet en arbejdsweekend.
- Udvendig vedligeholdelse af bygningen. Det giver problemer med vand ind via taget og ind i el systemet.

GODTHÅB SAMRÅD

Henrik:

- FDF støtteforeningen er kommet godt fra start. Der er pt 14 medlemmer.
- Fik lidt penge ved julemarked.
- Bankospil den 27. marts .
- FDF har 50 års jubilæum til efteråret.

Jørgen:

- Efterlyser stadigvæk referat fra generalforsamlinger og lign. må gerne komme løbende. Gerne på USB stik.

Benny:

- Repræsentere både Hammerværket og grøn gruppe.

Poul:

- Nyt køkken.
- Trim har doneret nyt køkken .
- Aalborg kommune laver gulv/loft/lys m.v.
- Restaureres fra nu og til uge 15. Opslag sat op.
- Der bliver sat et højskab i mellemgang til bl.a. Bridgeholdet.

9)Eventuelt

- Jørgen oplyste, at Historisk Museum i Aalborg har en sort container, hvori der er udstilling om det lokale område. Den bliver stillet op rundt i Aalborg kommune.
- Den sorte container med (den korte historie) om Godthåb, kommer til at stå på græsset overfor Mette fra den 15 maj og 1 måned frem

10)Næste møde

Torsdag den 15. maj 2025 kl. 19-21. Ridemandsmølle, mødelokalet.

Poul Tradsborg